
                                                                                          

   

 

 

 

 

Zápis zo 16. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady 

vlády SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

27. mája 2025, 13:00 -15:00 

hybridne 

 

16. zasadnutie KP bolo hybridné zasadnutie, ktorého predmetom bola prezentácia skúsenosti so 

zahraničným hodnotením, stav implementácie komponentu 9 Plánu obnovy a odolnosti SR, akčný 

plán Národnej stratégie VVaI na rok 2026 – 2028, informácia o Národnej komisii pre výskumnú 

integritu a etiku a informácie k nastaveniu alokačných kritérií. 

 

 

 

 

Program 

1. Privítanie a otvorenie zasadnutia 

2. Skúsenosti so zahraničným hodnotením   

3. Stav implementácie komponentu 9 Plánu obnovy a odolnosti SR  

4. Akčný plán Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií na rok 2026 - 2028   

5. Národná komisia pre výskumnú integritu a etiku / informácia  

6. Informácia k nastaveniu alokačných kritérií   

7. Rôzne  

 

 

 

 

 

 

 



                                                                                          

   

 

 

Priebeh 16. zasadnutia KP 
Bod 1 – Privítanie a otvorenie zasadnutia,  overenie uznášaniaschopnosti KP 

Privítanie/otvorenie rokovania 

Predseda KP otvoril zasadnutie a privítal členov. Oboznámil ich s programom zasadnutia. 

 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady 

KP je uznášaniaschopná, ak je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých jej členov.  

Predseda KP uviedol, že na zasadnutí bolo prítomných 22 členov a konštatoval teda, že KP je 

uznášaniaschopná. Zároveň upozornil na nahrávanie celého zasadnutia za účelom zhotovenia 

zápisnice a oboznámenia neprítomných s obsahom a priebehom zasadnutia.   

 

Schvaľovanie programu 16. zasadnutia  

Program bol členom zaslaný dňa 12.05.2025. Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo 

strany členov predložené. Program bol jednoduchou väčšinou schválený.  

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  - návrh na overovateľa zápisnice bol p. Róbert Ševčík.  

Jednoduchou väčšinou bol schválený.  

 

Bod 2 –  Skúsenosti so zahraničným hodnotením   

Predseda KP otvoril druhý bod a odovzdal slovo riaditeľovi odboru programov vo Výskumnej 

a inovačnej autorite, Danielovi Strakovi. 

 

Daniel Straka v rámci svojej prezentácie predstavil skúsenosti so zahraničným hodnotením, ktorého 

zavedenie bolo súčasťou reformy v Pláne obnovy a odolnosti. V prezentácii sa zameral na projekty, 

ktoré boli hodnotené v rámci Plánu obnovy a odolnosti, Komponent 10 (Investícia 2) a Komponent 

9. Zdôraznil, že zahraničné hodnotenie je aj súčasťou Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií 

2030 a rovnako je zahrnuté v zákone o štátnej podpore výskumu a vývoja. Zahraničné hodnotenie 

bolo aj výsledkom najlepšej praxe grantovej podpory, ktoré vypracovalo UHP. 

 

Tomáš Hromádka poznamenal, že by ocenil doplnenie dvoch chýbajúcich výziev vo vypracovanom 

materiály,  aby bol kompletný a rovnako tak navrhol doplniť údaje a dáta z APVV.  

 

Robert Ševčík poukázal, že si netreba mýliť zahraničné hodnotenie so zahraničnými panelmi. 

Zároveň vyvstala otázka, či v niektorých prípadoch by nemal byť použitý zahraničný panel. 

Podotkol, že APVV musí využívať zahraničné hodnotenie, od tohto roka aj panelové hodnotenie. 

 

 

 

 



                                                                                          

   

 

 

 

Daniel Straka uviedol, že sa nenaplnili obavy, ktoré mali rezorty pred zavedením zahraničného 

hodnotenia a práve naopak procesy sú rýchlejšie ako pri slovenskom hodnotení.  

 

Záverom bolo, aby sa v zahraničnom hodnotení naďalej pokračovalo a bolo podporované. 

 

Bod 3 –  Stav implementácie komponentu 9 Plánu obnovy a odolnosti SR 

Predseda KP otvoril tretí bod a odovzdal slovo riaditeľovi odboru programov vo Výskumnej 

a inovačnej autorite, Danielovi Strakovi. 

 

Daniel Straka predstavil po jednotlivých investíciách stav implementácie komponentu 9 a následne 

otvoril diskusiu k tomuto bodu.  

 

Peter Fodrek otvoril diskusiu s otázkou čo budeme robiť s veľkým deficitom, ktorý je z hľadiska 

podpory priemyselného výskumu a rovnako tak aj z hľadiska spolupráce s univerzitným 

akademickým sektorom. Toto je podľa jeho názoru oblasť, ktorá by pomohla Slovensku a zároveň 

položil otázku, či uvažujeme tento obrovský deficit nejako napraviť a v dohľadnom čase vyhlasovať 

výzvy aj pre priemyselný výskum. 

 

Daniel Straka sa vyjadril, že stratégia pri POO bola, aby sa výzvy, pri ktorých sa to dalo sa otvorila čo 

najväčšiemu počtu žiadateľov, teda aj pre firmy. Väčšina výziev bolo otvorených aj pre firmy teda 

zároveň aj pre priemysel. 

 

Michal Puškár poznamenal, že sa plánujú vyhlásiť výzvy na podporu robotiky a automatizácie, ktoré 

sú v súčasnosti pred finalizáciou. Vyhlasovať ich bude projektová kancelária na Úrade podpredsedu 

vlády pre Plán obnovy a znalostnú ekonomiku, 

Čo sa týka iných prostriedkov, uvidí sa v najbližšom období a hlavne podľa dostupnosti zdrojov v 

rozpočte čo sa bude môcť podporiť. 

 

Predseda KP skonštatoval, že všetci zúčastnení zobrali informáciu o stave implementácie 

komponentu 9 Plánu obnovy a odolnosti SR na vedomie. 

 

Bod 4 -  Akčný plán Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií na rok 2026 - 2028  

Predseda KP otvoril štvrtý bod a  odovzdal slovo riaditeľovi odboru výskumných a inovačných 

politík vo Výskumnej a inovačnej autorite, Michalovi Habrmanovi. 

Michal Habrman uviedol, že sa podarilo pripraviť Akčný plán NS VVaI 2026-2028 s 31 opatreniami 

s konkrétnymi rezortami. Zároveň uviedol, že nebol ešte zaslaný vzhľadom k tomu, že sa len dnes 

doobeda dočistil od pripomienok. Prisľúbil, že akčný plán pošleme ešte tento týždeň na 

pripomienky, následne ako druhé kolo zorganizujeme okrúhly stôl, aby sme si definovali prípadné 

ďalšie pripomienky a posunieme materiál do medzirezortného pripomienkového konania. 



                                                                                          

   

 

 

Zámerom bolo  zamerať sa hlavne na implementáciu Národnej stratégie, ktorá je zo všetkého 

najnáročnejšia. Dôraz chceme klásť hlavne na podporu firemného sektoru, na rozdiel od 

posledného akčného plánu. Takými prvými „lastovičkami“ budú výzvy k robotizácii a biotech.  

Rovnako tak uviedol, že premýšľame aj nad výkonnostnými zmluvami, napríklad na SAV, rezortných 

výskumných ústavoch a podobne a nad inštitucionálnym financovaním ako podporou pre nezávislé 

výskumné inštitúcie. Všetko však bude závisieť hlavne od našej legislatívy – zákon o VVaI, kde 

čakáme na politické dohody. 

Predseda KP skonštatoval, že členovia KP vzali informáciu o pripravovanom akčnom pláne 

Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií na rok 2026 – 2028 na vedomie. 

 

Bod 5 –  Národná komisia pre výskumnú integritu a etiku 

Predseda KP otvoril piaty bod a  odovzdal slovo Andrejovi Piovarčimu z Výskumnej a inovačnej 

autority. 

 

Andrej Piovarči uviedol, že komisia má 9 členov , prvé neoficiálne stretnutie komisie bolo v marci, 

štatút Národnej etickej komisie je schválený a komisia môže na základe toho oficiálne fungovať. 

Predpokladom je, že komisia bude zasadať 4x do roka. Druhé zasadnutie je plánované na 4.6.2025. 

Komisia bude zasadať 4x do roka 

 

Predseda KP skonštatoval, že  Koordinačná platforma  zobrala  Informáciu o Národnej komisii pre 

výskumnú integritu a etiku  na vedomie.“    

 

Bod 6 -  Informácia k nastaveniu alokačných kritérií   

Predseda KP otvoril šiesty bod a  odovzdal slovo riaditeľovi odboru priorít Ronaldovi Blaškovi 

z Výskumnej a inovačnej autority. 

 

Ronald Blaško uviedol, že komisia k nastaveniu alokačných kritérií je zložená z piatich členov. Prvý 

krát sa komisia stretla v marci, kde bol na základe interných analýz predložený kľúč k prerozdeleniu 

zdrojov a následne prebiehala diskusia k čo najlepšiemu nastaveniu. Zatiaľ posledné stretnutie 

tejto komisie prebehlo dnes, pred zasadnutím KP, kde prebehla konštruktívna debata a prišlo ku 

kompromisnému návrhu rozdelenia zdrojov na podporu vedecko výskumných aktivít z Národnej 

stratégie VVaI na 2025 – 2027. Odhadovaný balík do 2030 je zhruba 1 mio €, ak samozrejme nepríde 

ku zmenám v dôsledku konsolidácie zdrojov zo štátneho rozpočtu. 

Kompromisný návrh zahŕňa rozdelenie disponibilných zdrojov nasledovne -  priemysel 38%, 

mobilita 18%, digitálna transformácia 12% a zdravá spoločnosť a potravinová 

konkurencieschopnosť a klimatická odolnosť po 16%. 

 

 



                                                                                          

   

 

 

 

Predmetom diskusie okrem vertikálnych priorít boli aj horizontálne priority, kde spadajú 3 dôležité 

témy - digitalizácia, robotizácia a AI. Horizontálna úroveň by mala byť podporená vo výške 20%. 

Zároveň prebehla diskusia, kde by okrem vertikálnej a horizontálnej úrovne bola aj téma 

prelomových technológií, podporená vo výške 10%, ale tento návrh nebol podporený a bude 

predmetom schvaľovania a prerokovania členmi RVVTI. 

 

Tibor Gregor potvrdil, že dnes prebehla dohoda na alokačnom kľúči s malými odchýlkami oproti 

návrhu predloženému zo strany VAIA. Zároveň tak zdôraznil potrebu zaradenia aj horizontálnych 

priorít, ako už bolo spomínané. 

 

Predseda KP skonštatoval, že členovia KP vzali informáciu o nastavení alokačného kľúča na 

vedomie. 

 

Bod 7 – Rôzne 

Predseda KP otvoril siedmy bod a vyzval prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov 

k bodu Rôzne programu.   

Imrich Barák vyslovil prosbu k zrýchleniu preplácania ŽoP z Výskumnej agentúry, ak máme tú moc, 

vzhľadom na veľké meškanie a spôsobenie problémov. 

Michal Puškár poznamenal, že prebehlo stretnutie na Ministerstve školstva spolu aj so , ŠT Hrinkom 

a GR Birkom, ktorý poslal mail  výskumným inštitúciám so žiadosťou o špecifikáciu výdavkových 

limitov, aby to následne mohli prerokovať s MF a po schválení týchto výdavkových limitov budú 

okamžite vyplácané ŽoP. Z našej strany odišli peniaze na projekty už pred mesiacom. 

Daniel Straka potvrdil, že uvedenú situáciu riešime už od novembra, ale žiaľ, padla do toho aj 

navýšená DPH mimo navýšenia výdavkových limitov. 

Záver  

Poďakovanie prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu.  

 

 

 


